



an Bord der „Aquis Granus“ des ASV Aachen. (90707)\*



Startort Edinburgh (65141)\*



Zielort Kiel (84777)\*

## ASV Offshore Challenge 2011 Edinburgh - Kiel

Die ASV Offshore Challenge 2011 von Edinburgh nach Kiel fügt sich ideal in den Rahmen der Nordseewoche 2011 ein. Im Anschluss an die Wettfahrt von Helgoland nach Edinburgh wird die anspruchsvolle Regatta zurück in heimische Gewässer führen. Der ASV Aachen, der sich seit seiner Gründung für die Ausbildung des seglerischen Nachwuchses engagiert, wird auch einen Sonderpreis für die beste Vereinsyacht ausschreiben.

Start ist am 19. Juni 2011 in Edinburgh mit Ziel Kiel Leuchtturm.

Mit gut 700 NM ist die ASV Offshore Challenge 2011 die längste Non-Stop-Regatta mit deutschem Start- oder Zielhafen in dieser Saison.

Nach dem Start im Firth of Forth führt die Regatta durch die Nordsee über die große Fischerbank ins Skagerrak, bevor es durch das Kattegat und den großen Belt in die Kieler Bucht zum Ziel am Leuchtturm Kiel geht. Die anspruchsvolle Strecke durch sehr unterschiedliche Reviere wird Können und Kampfgeist der Crews gleichermaßen fordern.

Die ASV Offshore Challenge 2011 veranstaltet der Akademische Seglerverein der RWTH in Aachen e.V. aus Anlass seines 50jährigen Bestehens. Die festliche Preisverleihung findet im Rahmen des großen Jubiläumsstiftungsfestes am 2. Juli 2011 in der Printen-, Dom- und Universitätsstadt Aachen statt und wird von einem umfangreichen Rahmenprogramm begleitet.

Mehr Informationen unter:  
[www.asv-offshore-challenge.de](http://www.asv-offshore-challenge.de)

The ASV Offshore Challenge 2011 from Edinburgh to Kiel fits perfectly into the race schedule of the Nordseewoche 2011, starting shortly after the famous Heligoland-Edinburgh Race. The ASV Offshore Challenge takes the competitors to the Baltic Sea and is an ideal starting point for an ambitious race season or an amazing cruising summer.

Ever since its foundation ASV Aachen has been involved in the training of young sailors. To promote the idea of training and instruction in yacht clubs, a special prize for the best club yacht will be awarded.

The Race starts on June 19, 2011 in Edinburgh and finishes at Kiel Lighthouse.

The 700 NM course will be the longest and probably most challenging offshore race starting or finishing in Germany during the season.

After the start in the Firth of Forth the fleet heads to the open North Sea, crosses the Great Fisher Bank and passes the Skagerrak, well known for its tricky currents and notorious winds. The Kattegat and the Great Belt have to be negotiated before reaching the finishing point at Kiel Lighthouse. The challenging course covers very different sea areas and promises an exciting race. The crews will face numerous tactical demands and will have to prove their nautical skills as well as their fighting spirit.

The ASV Offshore Challenge 2011 is presented by the Akademischer Seglerverein der RWTH in Aachen e.V. in honour of its 50th anniversary. The final prize giving will be celebrated in Aachen on July 2nd, 2011. Aachen is well known for its ancient centre, cathedral and university. The prize giving will be supported by a rich variety of activities.

Please find more information at:  
[www.asv-offshore-challenge.de](http://www.asv-offshore-challenge.de)

